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                                                              Protokół nr 56/23 

z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 18 września 2023 r. 

 

Ad 1. 

Otwarcia posiedzenia stwierdzenia prawomocności obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych 

kierowników oraz dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska. 

Obrady rozpoczęto 18 września 2023 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:17 tego samego 

dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było  

7 członków komisji. Obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez 

potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja oraz podpis na liście obecności (lista stanowi 

załącznik do nin. protokołu). Przewodnicząca poinformowała że obrady komisji  

są prawomocne. Obrady odbyły się w sali konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza 

Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

Obecni: 

1. Hanna Białas 

2. Grażyna Filipowicz  

3. Elżbieta Kozakiewicz 

4. Małgorzata Lipczyńska 

5. Halina Mińczuk 

6. Ewa Odulińska 

7. Marek Piasecki 

8. Sławomir Wołkowiecki 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu; 

2. Klaudiusz Widera, radca prawny. 

3. Maja Mrożek-Dobber, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu; 

4. Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych 

społeczno-gospodarczych; 

5. Teresa Bączkowską, prezes Zarządu Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku Ziemi 

Kozielskiej, Przewodnicząca Rady Seniorów; 

6. Iwona Gwizdż-Kostyńska, wiceprzewodnicząca Rady Seniorów Kędzierzyn-Koźle; 

7. Elżbieta Szik, przewodnicząca Polskiego Związku Emerytów i Rencistów; 

8. Edward Urbanowicz, prezes Rodzinnych Ogródków Działkowych “Kuźniczka oraz 

zastępca przewodniczącej Polskiego Związku Emerytów i Rencistów. 

proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 55 z dnia 21 sierpnia 2023 r. 

4. Spotkanie z przedstawicielami środowisk senioralnych, dyskusja na temat potrzeb  

i oczekiwań tego środowiska.  

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 
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Ad 2. 

Wnioski do porządku obrad. 

 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu nr 55 z dnia 21 sierpnia 2023 r. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że projekt protokołu zostały przesłany 

na portalu eSesja oraz na BIP. Nikt nie zgłosił uwag. Zapytała, czy ktoś wnosi uwagi do ww. 

projektu protokołu, wobec braku uwag zaproponowała, aby komisja przyjęła protokół nr 55/23. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 55 z dnia 21 sierpnia 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

 

Ad 4.  

Spotkanie z przedstawicielami środowisk senioralnych, dyskusja na temat potrzeb i oczekiwań 

tego środowiska. 

 

 

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: 

Pani Teresa Bączkowska, prezes Zarządu Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

Ziemi Kozielskiej oraz przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów; 

Pani Iwona Gwizdż-Kostyńska, wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów; 

Pani Elżbieta Szik, przewodnicząca Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów; 

Pan Edward Urbanowicz, prezes Rodzinnych Ogródków Działkowych “Kuźniczka, oraz 

zastępca przewodniczącej Polskiego Związku Emerytów i Rencistów. 

 

W toku przeprowadzonej dyskusji przedstawiciele seniorów poinformowali, że seniorzy 

zrzeszeni w klubach, związkach emerytów, stowarzyszeniach bądź Domach Dziennego Pobytu, 

są nadal aktywni, potrzebni, zaangażowani społecznie deklarują, że czują się zdrowsi, mają 

lepszą kondycję fizyczną i umysłową i rzadziej korzystają z pomocy lekarskiej. Sposobem na 

spędzanie wolnego czasu są rozmowy, wycieczki do teatru, operetki, uczestniczenie  

w imprezach lokalnych oczywiście różnego rodzaju gry i robótki ręczne. Aktywny 

kulturalnie senior zaraża chęcią życia. Sprawia, że życie jednostki, która się 

aktywizuje nabiera nowych barw i bardziej optymistycznie podchodzi ona do problemów.  

 

Teresa Bączkowska, prezes Zarządu Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku Ziemi 

Kozielskiej poprosiła w imieniu seniorów o dofinansowanie do wyjazdów, jak było przed 

pandemią. Ze składek płacą koszt wynajmu pomieszczenia, księgowego, informatyka oraz 

wykłady specjalistów, za tor na basenie również muszą płacić ok. 150 zł miesięcznie. Wszystkie 

stawki poszły do góry. Seniorzy ponoszą 80% kosztów ze względu na przynależność do 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Darmowe imprezy się skończyły. Jest 120 członków, jest też 

duża liczba oczekujący na liście rezerwowych. Zarząd pracuje w uniwersytecie za darmo. 

Seniorzy poinformowali, że jest bardzo potrzebny Zakład Opieki Leczniczej, ponieważ jest 

dużo osób chorych i cierpiących w domach w trudnych warunkach mieszkaniowych i liczba ta 

się zwiększa, są potrzebne mieszkania wspomagane oraz całodobowy dom seniora.  
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Poprosiła o większe wsparcie finansowe Uniwersytetu Trzeciego Wieku Ziemi Kozielskiej  

w Kędzierzynie-Koźlu, brakuje im środków finansowych.   

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podziękowała pani Teresie Bączkowskiej, prezes 

Zarządu Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku Ziemi Kozielskiej oraz 

przewodniczącej Miejskiej Rady Seniorów, pani Iwonie Gwizdż-Kostyńskiej, 

wiceprzewodniczącej Miejskiej Rady Seniorów, pani Elżbiecie Szik, przewodniczącej 

Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów, panu Edwardowi Urbanowiczowi, 

prezesowi Rodzinnych Ogródków Działkowych “Kuźniczka oraz zastępcy przewodniczącej 

Polskiego Związku Emerytów i Rencistów za ich pracę i zaangażowanie na rzecz seniorów .  

Najważniejsze jest, aby senior był aktywny, wyszedł z domu na spotkania , ciekawe wydarzenia 

i nie myślał o chorobach. Zakład Opieki Leczniczej to zadanie należące do powiatu, może 

kiedyś powiat spełni tę prośbę. Poinformowała o trudnej sytuacji w szpitalu, brakuje 

pracowników medycznych, pielęgniarek, za niedługo większość pielęgniarek to osoby powyżej 

50 roku i przejdą na emeryturę.  

 

Radna Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że dyrekcja ZOZ Kędzierzyn-Koźle podjęła 

słuszną decyzję, że dopuszczają do pracy również panie jako opiekunki w trakcie nauki na 

pielęgniarkę. Bo brakuje pielęgniarek, nie ma urlopów wytchnieniach. Za pięć lat 60% 

pielęgniarek nabierze praw emerytalnych.  

 

Pan Edward Urbanowicz, prezes Rodzinnych Ogródków Działkowych “Kuźniczka oraz 

zastępca przewodniczącej Polskiego Związku Emerytów i Rencistów poinformował, że za 

niedługo seniorom po 80 roku zostaną zabrane prawo jazdy będą korzystali z rowerów a brakuje 

połączeń  ścieżek rowerowych ale również odpowiedzialnych kierowców samochodów.  

Jest wiele atrakcji i perełek na terenie miasta, ale nie są rozreklamowane, szczególnie prosi i 

reklamę śluzy na osiedlu Lenartowice.   

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych poinformował, że w mieście jest ponad 40 km ścieżek rowerowych, należy 

jeszcze połączyć osiedle Piasty z osiedlem Blachownia, urząd wystąpił z wnioskiem nie 

otrzymał zgody Zarządcy Wód Polskich, a to kluczowy dokument, dla realizacji inwestycji. 

Wszystkie przejścia dla pieszych zostaną doświetlone z programu ,,Dugnad”. Odbyły się Dni 

Seniorów, przez tydzień seniorzy rządzili miastem, władze dokładają starań aby seniorom żyło 

się lepiej. Jest wiele Domów Dziennego Pobytu, w którym seniorzy mogą skorzystać z 

posiłków w atrakcyjnej cenie, wielu atrakcji i wydarzeń. Najważniejsze jest, aby senior był 

aktywny i wyszedł z domu. Dziękuje wszystkim zaangażowanym seniorom za ich pracę i 

zaangażowanie.   

 

Ad 5.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 16 października 2023 r.  

 

Ad 6.  

Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne 

uczestnictwo w obradach i o godz. 17:17, zamknęła posiedzenie Komisji Spraw Społecznych.  
 

 

 
Protokołowała A. Dworaczek 


